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Prazna obećanja promijenila namjenu 
olimpijskog bazena u Nikšiću: Plivalište 
pretvoreno u igralište 

Jedini olimpijski bazen u Crnoj Gori otvoren je 2000. godine, a odmah naredne zatvoren. Do danas 

nije riješeno zagrijavanje dvorane u kojoj temperatura mora biti dva stepena viša nego u vodi. I 

posljednji projekat oživljavanja bazena ostao slovo na papiru 

Piše: Zoran Bošković 
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NIKŠIĆ – Probuđena nada da bi olimpijski bazen u Nikšiću, nakon osvajanja najsjajnijih 

klupskih i državnih vaterpolo odličja, mogao konačno proraditi – ponovo je pala u vodu. 

Nužda zakon mijenja, pa je uprava Sportskog centra posegnula za originalnim rješenjem – 

plivalište je pretvoreno u igralište za male sportove. 

 

Jedini olimpijski bazen u Crnoj Gori, godinama suv kao barut, pokriven specijalnom podlogom sa 

ocrtanim terenom, postaje pomoćna dvorana i niko ne bi pomislio da je tu nekada bilo plivalište. 

Odavno je „presušio“ i manji, dječji bazen, tako da čitava cjelina namijenjena sportovima na vodi sa 

tribinama kapaciteta 900 sjedišta, izgleda kao plivalište na suvom. 

Grijanje 

Bazeni dobro drže vodu koja je zagrijana stizala iz obližnje Pivare. Međutim, problem nedostatka 

opreme za vazdušno grijanje dvorane nikada nije riješen. Rađeno je nekoliko projekata 

osposobljavanja bazena i sistema za grijanje vazduha, ali sve je i dalje mrtvo slovo na papiru. 

Opština ni u ovogodišnjem budžetu nije namijenila ni euro za stavljanje bazena u funkciju, a 

posebno brine što ga nigdje nema ni u strateškom planu razvoja Nikšića do 2019. godine. 

Plivački – vaterpolo savez prije tri godine naručio je jedan od projekata oživljavanja bazena. Bilo je 

predviđeno da opština, država i Savez finansiraju po trećinu troškova za stavljanje u funkciju 

kompletnog bazena, ali ništa dalje nije urađeno. U takvoj situaciji, uprava Sportskog centra odlučila 

je, uz saglasnost opštine kao osnivača, da za potrebe Evropskog kadetskog rukometnog prvenstva 

2010. godine bazen privremeno pokrije i pretvori u dvoranu malih sportova. 

Direktor Sportskog centra Predrag Ivanović smatra da su povukli racionalan potez i da nijesu 

pogriješili. Ističe da je na taj način školjka bazena sačuvana od oštećenja, privremeno zatvorena 

parketnom podlogom i prekrivena tarafleksom. Prema njegovim riječima, sve je sačuvano do te 

mjere da čak nijedna pločica bazena nije oštećena. Ivanović ističe da je teren za male sportove 

montažno – demontažnog tipa do momenta trajnog rješenja i stavljanja bazena u funkciju. 

 



Troškovi 

- Potpuno je nezahvalno i pretpostaviti kada bi se to 

moglo desiti. Smatram da je mnogo veći problem i trošak održavati, nego osposobiti bazen za rad. 

Mjesečna faktura za struju, zatim 3.500 kubika vode, kolika je zapremina bazena, i brojne druge 

stavke neophodne za rad plivališta, iznosile bi oko 50.000 eura. Bazeni su, ne samo kad nas, veliki 

potrošači i nijedan sportski centar ne može sam finansirati njihov rad. Da bi bili rentabilni, potrebna 

je dotacija države i opštine, a o koristi za sport i fizičku kulturu, naročito omladine, suvišno je govoriti, 

jer plivanje u svijetu odavno nije vještina, nego obrazovanje. Dovoljno je pomenuti primjer našeg 

Vaterpolo – plivačkog kluba, čiji su najmlađi članovi na turniru u Budvi osvojili prvo mjesto u 

konkurenciji i ,,Jadrana” i ,,Primorca”. To je rezultat kratkog rada od otvaranja bazena u septembru 

2000, kada je radio svega četiri mjeseca i naredne godine, kada je primao kupače od maja do 

oktobra. Kroz naš klub za tako kratko vrijeme prošlo je 2.500 djece, ali sve je stalo i svedeno na 

Školu plivanja ljeti na Krupcu. U takvoj situaciji preostalo nam je samo da formiramo komisiju koja je 

odlučila da se očuvanua bazenska tehnika konzervira. Šteta, jer praktično je zamro strahoviti 

potencijal Nikšićana za plivačke sportove, koji su potvrdili i naši najveći vaterpolo stručnjaci. Šteta je 

i za prihode Sportskog centra čije bazene je dnevno posjećivalo i po 1.000 Nikšićana. Međutim, 

besparica i kada se bolje moglo, pogotovo sada, sve je zaustavila, iako je utisak da se moglo više 

uraditi. Uzalud čekajući pravu reakciju za neiskorišćeni potencijal, morali smo reagovati i bazen sa 

izvanrednom infrastrukturom pretvoriti u neki sadržaj koji će nam donositi prihod. Napravljena je sala 

sa svim pratećim sadržajima od koje godišnje zaradimo oko 50.000 eura. Čekamo i dalje, u kontaktu 

smo sa Vaterpolo savezom, koji najviše može pomoći i, što je još važnije pokrenuti ostale da Nikšić i 

Crna Gora ponovo dobiju zatvoreni olimpijski bazen – ispričao je Ivanović. 

Prema njegovom mišljenju, jedino rješenje je sopstvena kotlarnica za grijanje i vode i dvorane. 

Ivanović ističe da postoji mogućnost zatvaranja gornje galerije oko dvorane ili da se školjka bazena 

pokrije balonom, sve u cilju smanjenja prostora koji treba grijati. 

 

 

 



Nikšić ponovo zaobiđen 

Predrag Ivanović smatra da je bila greška ulagati 

četiri i po miliona eura u otvoreni bazen u Herceg Novom. Ističe da opet nemamo zatvoreni bazen 

koji zadovoljava sve standarde. 

- Treba prvo osposobiti i iskoristiti postojeće kapacitete, a država i savez neka se odrede šta im valja 

činiti. Crna Gora je dobila organizaciju juniorskog vaterpolo prvenstva svijeta, koje će se 2016. 

godine održavati u Budvi i Podgorici. Nikšić je ponovo zaobiđen, što znači da se i ne razmišlja o 

osposobljavanju našeg bazena – ističe Ivanović. 

Porobić je bio zadivljen 

- Prije nekoliko dana posjetio nas je direktor svih vaterpolo reprezentacija Petar Porobić. Rekao je 

da će za deset godina biti doveden u pitanje opstanak vaterpola u Crnoj Gori, ukoliko ne stavimo u 

funkciju bazene u Nikšiću i Podgorici. To znači da bez kontinentalnog dijela nema baze. Porobić je 

obišao bazen i ostao zadivljen, jer u građevinskom i svakom drugom smislu sa njim se ne mogu 

uporediti zatvoreni bazeni u Kotoru i Herceg Novom, a da ne pričamo o onom u Podgorici u sklopu 

Sportskog centra – kaže Predrag Ivanović. 

 


